
  

Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-11-15, § 6 

 
 Tid: 15 november 2007 kl 16.00 – 16.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 28 november 2007 
  

 
Joakim Larsson Mirja Räihä Järvinen 

  
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Joakim Larsson (m), ordförande  
Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  
 
Jan Tigerström (m)  
Kerstin Gustavsson (m)  
Helena Bonnier (m)  
Sören Swärd (m)  
Gulan Avci (fp)  
Mustafa Tümtürk (s)  
Jari Visshed (s)  
Ann-Margarethe Livh (v)  
Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande  
Sebastian Carlsson (m)  
Anders Alvebäck (m)  
Per Hallberg (m)  
Claes Fleming (fp)  
Christer Mellstrand (c)  
Kenneth Nilsson (s) tjänstgörande 
Margareta Malm (s)  
Bo Holmberg (s)  
Lotten von Hoffsten (v)  
Torkel Tigerschiöld (mp)  

 
Tjänstemän 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Ann-Charlotte 
Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt 
borgarrådssekreteraren Thomas Andersson och biträdande borgarrådssekreteraren 
Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 § 6 
Remiss av markanvisningsärenden till stadsdelsnämnderna. Skrivelse från Ann-
Margrethe Livh (v) och Lotten von Hofsten (v) 
Dnr E2007-513-01698 
 
Exploateringskontoret hade den 23 oktober 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Exploateringsnämnden besvarar skrivelsen med kontorets utlåtande. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) yrkade 
bifall till gemensamt förslag som redovisas i bilaga A. 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt 
kontorets förslag: 
 
 Exploateringsnämnden besvarar skrivelsen med kontorets utlåtande. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) och ledamoten 
Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga A. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaryttrande gavs av ersättaren Lotten von Hofsten (v) och ersättaren Torkel 
Tigerschiöld (mp) enligt bilaga A. 
 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

    Tillhör § 6, bilaga A 
 
 
    Exploateringsnämnden 
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    Remiss av markanvisnings- 

ärenden till stadsdelsnämnderna.  
Skrivelse från Ann-Margrethe  
Livh och Lotten von Hofsten 

 
    Ann-Margrethe Livh (v) 
    Lotten von Hofsten (v) 

Emilia Hagberg (mp) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Exploateringsnämnden beslutar 
 
att  bifalla skrivelsen, 
 
att  uppdra åt kontoret att tillsammans med stadsbyggnadskontoret utarbeta rutiner för 
en  markanvisningsrutin i enlighet med skrivelsen, 
 
att  uppdra åt kontoret att återuppta försöket med omvänt planförfarande i minst tre 
 stadsdelar, en i innerstan, en i syd och en i väst, 
 
att  därutöver anföra följande:  
 
Öppenhet och delaktighet är viktiga beståndsdelar för att politiskt fattade beslut skall bli 
så bra som möjligt. 
 
Det gäller i högsta grad byggprojekt, som påverkar många människor under lång tid 
eftersom det som byggs som regel kommer att stå kvar under lång tid. Allt byggande 
ska utgå från människors behov och från områden, inte från enstaka byggherrars 
önskemål. Därför måste det finnas tid och utrymme för dialog med de människor som 
bor, lever och arbetar i stadsdelen.  
 
Dialog och möjlighet att påverka beslut skapar förutsättningar både för gott byggande 
och för att det som byggs ska accepteras av många människor, vilket i sin tur snabbar 
upp processen. Det kan verka lockande att snabba upp planeringsprocessen, men i själva 
verket kan det leda till ett ökat antal överklaganden, vilket riskerar att i realiteten 
försena projekten. 
 
 
 
 



  

Det är synd att försöken med omvänd planprocess, som varit så framgångsrika i 
Kärrtorp, avbrutits trots att stadsbyggnadskontorets utvärdering visar att planprocessen 
förbättrat beslutsunderlaget. 
 
Att som nu nöja sig med att låta ledamöterna i stadsdelsnämnden få 
exploateringskontorets förslag till markanvisning för kännedom, samtidigt som det 
skickas ut till exploateringsnämnden är inte tillfredsställande. 
 
 


